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S 
Felújítják 

a Madách-házat 
• Csesztve (MTI) 

Bezárt a Madách Emlék-
múzeumnak helyet adó 
csesztvei Madách-ház, hogy 
a költő születésének jövő év-
ben esedékes 175. évforduló-
ján felújítva, megszépítve fo-
gadhassa ismét látogatóit. Az 
irodalmi zarándokhelyként 
közismert múzeum legutóbb 
tizenöt éve esett át komo-
lyabb renováláson, azóta az 
épület vizesedik, a kiállítás 
kissé megkopott , a kúriát 
övező park pedig kimondot-
tan elhanyagolt. A Madách-
év szervezésére alakult or-
szágos emlékbizottság kezde-
ményezte az épület te l jes 
külső-belső rendbehozását, a 
kiállításnak a Madách-gyűj-
temény új darabjaival való 
gazdagítását és a természeti 
környezet szépítését. 

Erömúterv 
• Kazincbarcika (MTI) 

A InterPower Corporation 
kanadai cég ajánlatott tett 
egy hő- és villamosenergia 
termelést szolgáló erőmű épí-
tésére Kazincbarcikán; a be-
ruházás eredményeként mind 
a városban működő Borsod-
Chem Rt., mind pedig a vá-
ros önálló villamosenergia-
ellátása megoldódna, egy-
szersmind a térségi távhő-
szolgáltatás is. A földgáztü-
zelésű erőmű hatásfoka elér-
heti a 90 százalékot is, szem-
ben a jelenleg működő sze-
nes erőművekbeli 35-40 szá-
zalékos értékkel. A projekt 
döntó részben kanadai kor-
mányhitelből valósulna meg. 

Háromszáztíz 
éves 

gimnázium 
• Budapest (MTI) 

A budapesti Egyetemi Ka-
tolikus Gimnázium alapítá-
sának 310. évfordulója alkal-
mából megemlékezést tarta-
nak pénteken az iskola taná-
rai, jelenlegi és öregdiákjai. 
A rendezvényhez kapcsoló-
dó ünnepi szentmisét Paskai 
László bíboros, prímás, az 
Esztergom-Budapesti Főegy-
házmegye érseke celebrálja 
11 órától a Szentháromság 
téren ál ló Nagyboldog-
asszony templomban. 

Visszatolatott... 
• Nagymaros (MTI) 

Nagymaros külterületé-
nek egyik vasúti átjárójában 
kedden kora délután D. Ger-
gely 22 éves budapesti lakos 
a tilos jelzés ellenére sze-
mélygépkocsijával ráhajtott 
a s ínekre , majd amikor 
visszatolatott, összeütközött 
az ott közlekedő személyvo-
nattal. D. Gergely és utasa, 
V. Gábor 18 éves helyi lakos 
a helyszínen meghalt. 

Megosztva 
gyászolnak 

• Salgótarján (MTI) 
Az idén sem osztoznak 

egymás gyászában a külön-
böző politikai nézeteket val-
ló salgótarjániak: két részlet-
ben. december 7-én a Po-
fosz, illetve 8-án az ökor-
mányzat szervezésében tart-
ják az 1956. december 8-ai 
gyilkos sortűzre emlékező 
ünnepüket. A december 7-i 
gyásznapról a rendezvényt 
előkészítő Pofosz Nógrád 
megyei szervezete tájékoz-
tatta a sajtót. 

Tájéhány héttel ezelőtt, a szegedi robbantásos me-
1V rénylet után egy ismerősöm felháborodottan 
mondotta, hogy ez a rendőrség mindenre tud hivatkoz-
ni, de a robbantások közül egyetlen egyet sem derített 
fel. Hozzátette: nem akarja, hogy bármikor felrobban-
jon mellette egy autó, mert az alvilág így intézi el a 
dolgait. Igazat kellett adnom neki, hiszen valóban úgy 
érezte az ember néhány évvel ezelőtt, hogy csak az lesz 
súlyos, leszámolásos bűncselekmény áldozata, aki rá-
szolgált erre, s az alvilági érdekekkel ütköztette a sa-
ját, szintén törvénytelen köreit. Ezt a véleményemet 
meg kellett változtanom, ugyanis a maguk szótára sze-
rint korrekt bűnözők, valamint a hozzájuk csapódó 
személyek időnként át-átlépik a betyárbecsület határa-
it. A cél érdekében. 

Tanyi Györgyöt, aki a tegnapi Napkelte megítélése 
szerint az alvilág hadseregtábornoka volt, a napokban 
letartóztatták, s azt állítják, hogy ő áll a budapesti rob-
bantások hátterében. Már csak egy dolog hiányzik: 
mindezt bizonyítani kell, s mindig ezen bukik meg az 
ígéretesen induló büntetőeljárás. A tévében nyilatkozó 
Kiss Ernő KB 1-főigazgató szavaiból pedig azt az ag-
gasztó gondolatot lehetett kihallani, hogy minél in-
kább belemerülnek ezen összefüggő ügyeknek a felde-
rítésébe, annál megdöbbentőbb háttérre, összefonó-
dottságra bukkannak. 

M indenesetre a honi közvéleményt jelentősen meg-
nyugtatná, ha ezekben a nyugtalanságot kiváltó 

robbantósdik felderítésében eredményt látnának az 
emberek. S úgy vélem, ez nemcsak a tehetetlenségen 
felháborodott ismerősöm számára lenne elégtétel 

Robbantósdi 

• Választási megállapodást kötött két ellenzéki párt 

MDF-Fidesz „paktum" 

Lezsák Sándor és Orbán Viktor a Gellért Szálló Gobelintermében. (Fotó: MTI Telefotó) 

# Szó sincs felmentésről 

Ügyész a pácban? 
Az e g y i k o r s z á g o s 

napilapban megjelent a 
hír, miszerint hamaro-
san felmentik beosztá-
sából a szegedi ügyész-
ség vezetőjét, dr. Szán-
tó Gábort . Ez azért is 
meglepő, hiszen irányí-
tásával - az országban 
kiemelkedő módon - az 
ü g y é s z s é g é v e k óta 
e redményesen dolgo-
z i k , o l a j h a m i s í t ó k a t , 
adócsa lókat , pi lótajá-
ték-szervezőket , kor-
rupt v á m o s o k a t és 
rendőröket ültetett a 
vád lot tak p a d j á r a . A 
Kurír cikke azt sejttette, 
hogy a háttérben nem 
szakmai, hanem politi-
k a i okok h ú z ó d n a k 
meg. 

A Csongrád megyei fő-
ügyészt, dr. Merényi Kál-
mánt arról kérdeztük, mi az 
igazság a szegedi vezető-
ügyész felmentésének kérdé-
sében. 

- Az igazságügyi reform 
során létre kell hozni az íté-
lőtáblákat, a fel lebbvitel i 
ügyészségeket, amelyeken 
az álláshelyek betöltése or-
szágos pályázat útján törté-
nik - mondta a főügyész. -
Te rmésze tesnek tar tom, 
hogy a szegedi, a megyei 
kollégák is pályáznak majd. 
Baráti és folyosói beszélge-
tésekből tudom, hogy sokan 
fontolgatják, pályáznak majd 
a fellebviteli főügyészségre. 
Elképzelhető, a Kurír újság-

írója félreértett valamit, an-
nak ellenére, hogy neki is el-
magyaráztam az igazságügyi 
reform várható következmé-
nyeit. 

• És a politikai okok? 
- Köztudot t , hogy az 

ügyészség poli t ikamentes 
szervezet. Nem tudom, nem 
is akarom tudni, hogy Szán-
tó Gábor milyen politikai 
nézeteket vall. Az a lényeg, 
hogy milyen szakmai mun-
kát végez. 

• Úgy tűnik, hogy szak-
mai kifogás nem volt el-
lene, akkor egyáltalán 
hogyan merült fel ez a 
kérdés? 
- Amennyiben jövőre ki-

íiják a pályázatokat, és a vá-
rosi vezetőügyész pályázik, 
akkor természetes, hogy az 
itteni pozíciója megszűnik. 

• Akkor szó sincs arról, 
hogy felmentik jelenlegi 
beosztásából? 
- Nincs, nincs róla szó. 
• Elégedett a szakmai 
munkájával? 
- Teljes mértékben elége-

dett vagyok vele. 
• Ezek szerint semmi 
alapja nincs annak, amit 
az újság irt? 
- Semmi szakmai alapja 

nincs. Egyelőre ő marad a 
városi vezetőügyész - fogal-
mazott tömören dr. Merényi 
Kálmán. 

Dr. Szántó Gábort is 
megkerestük, ő nem kívánt 
véleményt nyilvánítani az 
ügyben. 

V. Fekete Sándor 

Elfogták 
bankrabiákat 

• Kecskemét (MTI) 
Sikerre vezetett a nyomo-

zás a soltvadkerti bankrablás 
ügyében: szerdán Kecske-
méten elfogták a feltételezett 
tetteseket. 

A két - egyaránt kecske-
méti lakhelyű - gyanúsított. 

a 24 éves K. Róbert Sándor 
és a 20 éves D. Zoltán ki-
hallgatása még tart, egyéb-
ként annyi terhelő bizonyí-
ték gyűlt össze ellenük, hogy 
nagy valószínűséggel nem 
lesz akadálya előzetes letar-
tóztatásuknak. 

• Budapest (MTI) 
Lezsák Sándor, a Magyar 

Demokrata Fórum és Orbán 
Viktor, a F i d e s z - M a g y a r 
Polgári Párt elnöke szerdán 
kézjegyével látta el a két 
párt közötti választási meg-
állapodást a budapesti Gel-
lért Szálló Gobelintermében. 
A megállapodás értelmében 
a Fidesz és az MDF hatvan-
három választókerületben 
közös jelöltet állít az 1998-

as o rszággyűlés i képvi -
selőválasztásokra. Azokban 
a választókerületekben, ahol 
mindkét párt állít jelöltet, a 
választások második fordu-
lójában a kevésbé sikeres 
visszalép a jobb eredményt 
elért jelölt javára. A töredék-
szavazatok 35 százalékát az 
MDF, 65 százalékát a Fidesz 
kapja. Mindkét párt kötele-
zettséget vállal arra, hogy 
harmadik párttal csak a má-

sik párt előzetes tájékoztatá-
sa után, annak egyetértésé-
vel köt választási megállapo-
dást. 

Az egyezmény szerint azt 
MDF és a Fidesz 63 közös 
jelöltet indít az 1998-as vá-
lasztásokon, nyolc választó-
kerületben pedig nem állíta-
nak ellenfelet a másik párt 
jelöl t jével szemben. A 63 
közös je lö l tbő l negyven-
kettőt a Fidesz, huszonegyet 

pedig az MDF nevezett meg. 
A megállapodás az alábbi, 
Csongrád megyei jelölteket 
érinti: 

Hódmezővásá rhe ly -
Rapcsák András (Fidesz); 
Szeged - Póda Jenő (MDF) 
vagy Balogh László (MDF), 
Bartha László (Fidesz). A 
két párt nyolc választókerü-
letben nem állít ellenjelöltet 
a másik párt választottjával 
szemben. 

• Az eurorégió és a szakszervezetek 

Fratia: testvériség 

A legnagyobb román szakszervezet képviselői Szegeden már 
gyakorlati kérdésekről tárgyaltak. (Fotó: Schmidt Andrea) 

A novemberben aláírt 
Duna-Maros-Tisza euro-
régiós szerződés kap-
csán a három érintett or-
s z á g s z a k s z e r v e z e t e i 
fontosnak tar tot ták , 
hogy az együttműködés-
nek maguk is részesei 
legyenek. Ezért - ked-
den, Szabadkán - Bács-
Kiskun, Békés, Csongrád 
és Jász-Nagykun-Szol-
nok megye, a Vajdaság, 
v a l a m i n t a román ia i 
Arad, Temes, Hunyad, il-
letve K r a s s ó - S z ö r é n y 
megye szakszervezet i 
vezetői egyhangúlag el-
fogadták az erről szóló 
dokumentumot. 

A kilenc szakszervezet 
megállapodása olyannyira 
komolynak tekinthető, hogy 
tegnap már Szegedre látoga-
tott egy román delegáció, 
Pa vei Todoran vezetésével. 
A román Szabad Szakszer-
vezetek Nemzeti Konföde-
rációjának elnöke és munka-
társai a Tisza Tégla Kft.-nél 
töltötték a napot. Program-
választásukat az indokolta, 
hogy ez a gyár volt hazánk-
ban az első, amelyik dolgo-
zói tulajdonba került. Ezen-
kívül - mint azt Fejes Ernő 
vezérigazgató elmondta - a 
kf t . -nek két téglagyára is 
van Romániában. így kap-
cso la tuk nem ú jke l e tű . 

emellett a román gazdaság 
szakszervezeti vezetői élén-
ken érdeklődnek a privatizá-
ció magyarországi tapaszta-
latai iránt. Az érdekvédelmi 
szerveze tek reg ioná l i s 
együtt gondolkodását ter-
mészetesen a földrajzi, tör-
téne lmi és nemzet i ség i 
összetartozás is indokolja -
tette hozzá Tóth József, az 
MSZOSZ Csongrád Megyei 
Képviseletének vezetője. E 
több nemzetiséget tömörítő 
régióban a szakszervezetek 
- a civil szervezetekhez ha-
sonlóan - a saját eszközeik-
kel szere tnék segí teni a 
DMT célki tűzései t . Ezek 
között említették a fekete-

munka visszaszorí tását , a 
gazdasági, kulturális, oktatá-
si és sportkapcsolatok erősí-
tését. Mindezt természetesen 
az európai normák szem 
előtt tartásával képzelik a 
szerződés aláírói. 

Pavel Todoran szerint a 
Duna-Maros-Tisza euroré-
giós megállapodás szociális 
„oldalát" a szakszervezetek-
nek kell felvállalniuk. A há-
rom ország kormánya támo-
gatja ezt, a dolgozók érdek-
védelmi szervezetei pedig a 
kapcsolatok közvetlenebb 
kiépítésével katalizátorai le-
hetnek a régió fejlesztését 
célzó folyamatnak. A szak-
szervezetek olyan társadal-
mat szeretnének, amelyben 
mindenki és nem csak egy 
szűk réteg tud megélni. A 
romániai kormány nem aka-
dályozza az ennek érdeké-
ben tett l épése ike t , sőt: 
igényli , hogy a kialakuló 
euroregionális kapcsolatok-
nak aktív részesei legyenek. 
Igaz, Romániában vannak 
olyan hangok is, amelyek az 
ország elszigetelését szeret-
nék elérni. Napjainkban vi-
szont ez nem egy járható út, 
szükség van a nyitott politi-
kára, a külföldi - mindegyik 
fél számára előnyös - kap-
csolatok ápolására. 

A Szabadkán aláírt meg-
állapodás is ezért köttetett 
meg, és valamennyi részt-
vevő reméli: a későbbiek-
ben sem lesz akadálya az 
abban foglaltak megfelelő 
tartalommal való megtölté-
sének - tette hozzá befeje-
zésül Pavel Todoran. a Fra-
tia (Testvériség) nevű szak-
szervezet elnöke. 

N. Rácz Judit 


